
Aan:   Het college van B&W van de gemeente Groningen  

Betreft:  Vragen ex art. RvO over de bomenkap aan de Hortensialaan  

Datum:  Groningen, 18 september  2015  

 

 

Geacht college, 

  

Recentelijk zijn, in verband met rioleringswerkzaamheden, in de Hortensialaan 36 bomen gekapt. Na 

de werkzaamheden en de herplanting zullen in deze straat zes bomen minder staan. 

De Hortensialaan is als hoofdstructuur aangewezen in de bomenstructuurvisie Sterke Stammen. 

Daarnaast is de straat in de Stedelijk Ecologische Structuur (SES) aangewezen als te 

ontwikkelen/versterken groenverbinding. Het college schrijft in de toelichting van Sterke Stammen 

dat bij de inrichting van de hoofdstructuur optimale zeggenschap van betrokken bewoners wordt 

gezocht. Navraag leert dat er weliswaar twee voorlichtingsavonden zijn geweest, maar dat de 

bewoners van te voren niet hebben meegedacht over de inrichting. Graag willen wij u in dit verband 

wijzen op uw nadrukkelijke voornemen zoals verwoord in het coalitieakkoord ‘Voor de verandering’: 

“Deze coalitie staat voor een dienstbare overheid die in haar handelen steeds doordrongen is van het 

feit dat mensen de stad maken.” 

 

In een ingezonden brief in de Gezinsbode van 2 september j.l. uitte een bewoner van de 

Hortensialaan haar onvrede over de gang van zaken aldus: “De gemeente had naast riolering een 

ander belang: 26 extra parkeerplekken in de Hortensialaan. En daar is alles naar toe geredeneerd. Al 

onze wensen, argumenten en aangedragen alternatieven ten spijt. De ‘inspraak’ voor bewoners was 

niet meer dan een manier om ons te sussen. De gemeente hield voet bij stuk, uiteindelijk werden 

zelfs meer grote bomen gekapt dan in het eerste voorstel. De bomen, de groenstroken, maar ook de 

kronkels in de straat creëerden een levendige warme sfeer. Kleinere bomen, twee rijen auto’s en een 

volledig rechte straat brengt een doodsheid die akelig is om in te leven.” 

 

GroenLinks vindt dat bomen in de stad leiden tot een prettiger woonklimaat en een ecologisch meer 

waardevolle stad. Wij maken ons zorgen over de recente bomenkap in de Oosterpark en stellen de 

volgende vragen aan het college: 

 

1. Is het college het met GroenLinks eens dat de Hortensialaan na de kaalslag moeilijk nog tot 

hoofdstructuur, zoals beschreven in Sterke Stammen, gerekend kan worden? Wat gaat het 

college daaraan doen? Worden de zes bomen die per saldo verdwijnen uit de Hortensialaan 

elders in de nabije omgeving terug geplant? Zo nee , waarom niet?  

2. Zijn ook varianten onderzocht voor de vervanging van de riolering die de bomen hadden 

kunnen sparen? En is er een relatie tussen de uitbreiding van het aantal parkeerplaatsen, de 

bomenkap en het uiteindelijke negatieve saldo van het aantal bomen in de Hortensialaan? 

3. Kan het college aangeven in hoeverre er bij de planvorming sprake was van invloed en 

betrokkenheid van de bewoners? Waren de bewoners naar het oordeel van het college 

gaandeweg het proces voldoende op de hoogte van de ingrijpende veranderingen die er in 

hun straat zouden plaatsvinden? En is er sprake geweest van het ‘toe redeneren’ naar 

uitbreiding van het aantal parkeerplaatsen?  

 

Namens de fractie van GroenLinks, 

Martijn van der Glas 


